



华东师范大学(哲学社会科学版) » 2013, Vol. 45 » Issue (3): 92-96 DOI:

法学研究 [最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[« Previous Articles](#) | [Next Articles »»](#)

## 试论特殊人群的制度化排斥及其应对

王瑞山

华东政法大学刑事司法学院, 上海, 201620

### The Institutional Obstacles in the Rehabilitation of Special Population and Their Countermeasures

WANG Rui-shan

- [摘要](#)
- [参考文献](#)
- [相关文章](#)

全文: [PDF \(413 KB\)](#) [HTML \(1 KB\)](#) 输出: [BibTeX](#) | [EndNote \(RIS\)](#) [背景资料](#)

**摘要** 特殊人群最明显的标志是其特殊的社会经历和生存状态, 他们或自身能力缺乏(如精神病人), 或有特殊的社会经历(如受过刑罚处罚), 在适应或回归正常的社会生活时有一定的困难, 需要社会的特殊关心和帮助。这里主要探讨的是特殊人群回归社会时的制度化障碍及原因, 并就这些障碍的消除和特殊人群管理服务体系的建构提出自己的看法。

**关键词:** [特殊人群](#) [回归社会](#) [制度化障碍](#)

**Abstract:** Special population's most obvious symbol is their special social experience and living status. Some of them (such as the mental patients) lack competence, others have special social experience (such as a penalty). They have certain difficulties in adapting or returning to normal social life, and hence need special care and help from the society. This article focuses on the institutional obstacles, as well as their causes, for special population to return back to their normal social life, and put forwards suggestions about how to eliminate these obstacles and construct the management and service system of special population.

**Key words:**

**基金资助:**

本文为华东政法大学科研项目“当代游民治安管理研究”(12HZK018)阶段性成果。

**通讯作者:** 王瑞山

**作者简介:** 王瑞山

**引用本文:**

. 试论特殊人群的制度化排斥及其应对[J]. 华东师范大学(哲学社会科学版), 2013, 45(3): 92-96.

. The Institutional Obstacles in the Rehabilitation of Special Population and Their Countermeasures[J]. Journal of East China Normal University (Philosophy and Social Sciences), 2013, 45(3): 92-96.

没有本文参考文献

没有找到本文相关文章

#### 服务

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [E-mail Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

#### 作者相关文章

版权所有 © 2011 《华东师范大学学报(哲学社会科学版)》编辑部  
本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持: support@magtech.com.cn